
Bagin Lívia:

A Hungarofestrôl utólag

Marót Mártival beszélgetek.
Márti megkérdezhetem tôled, hogy milyen tisztségeknek vagy nem csak a viselôje, hanem komoly 

munkában való részese?
A Magyar Központ  csúcs igazgatója vagyok, valamint a Viktória-i magyar tanács Elnöke, mely egy ernyô 

szervezet, ami magába foglalja a Viktoriai szervezetek nagyrészét. 
Hány szervezet van benne?
Tizenöt. Már az Árpád otthon is és Geelongi Aranykalász,úgyszinten az MHTV is bekapcsolódott.
Potápi Árpád, János nemzetpolitikáért felelôs államtitkárral ki tartja a kapcsolatot?
Én tartom a Diaszpóra Minisztériumával és Potápi Arpaddal, mivel én vagyok a Diszpóra tanács Régiós 

Elnöke,  Ausztrália, Új Zéland, valamint Dél-Afrika, Izrael is az én felügyeletem alá tartozik, akármi történik 
engem értesítenek. Én vagyok a felelôs értük.

Mikor van Magyarországon a Parlamentbe a Diaszpóra Tanács ülése?
Mindig november elsô felében.
Itt megjegyezném, hogy Marót Márti beszámolóját a tavalyi Diaszpóra Tanács ülésérôl az utolsóként  

megjelent 50-ik Magyar Életben olvashatták.
Talán beeszéljünk most a nagyon síkeres Hungárofestrôl. Miután mindenre nem tudunk kitérni azt 

kérdezném meg, hogy mi volt teljessen új az eddigi Hungárfestekhez viszonyítva?
Csináltunk egy-két változtatást. Az egyik, itt volt egy magyar zenekar Esszentia a neve, Csík János 

vezetésével. Kultúrált nívós zenét tolmácsoltak, 7 zenész és 2 mûvész, akik táncoltak, csodálatosak 
voltak.

Hogy oldottátok meg elhelyezésüket?
Voltak családok, akik befogadták ôket, köszönet érte. A Kövesdy hazaspár szervezte kijövetelüket.
Azonkívül jöttek táncosok Canberrából, valamint helyi táncosok, akiknek Obenhoffer Csenger Zenetanár, 

és Szalóki Petra tánctanár, KCSP-ösztöndíjasok tanították be, kíváló tanárok.
A Hungarofest résztvevôitôl  hallottam, hogy idén rekordot döntöttek a megjelentek, annyian voltak.
Kiadott belépôcédula szerint 3100-an, de 7 óra után, amikor már nem voltak a kapúnál, még nagyon sokan 

jöttek, így még gondolhatóan, sokkal többen voltak. 
Minden étel elfogyott nagyon kevés maradt, amibôl a nagyszerû önkénteseink vacsoráztak hétfôn este a 

feltakarításnál.
Hogyan zajlott le pénteken a megnyitó?
A kiállítás nagyon népszerû és szép volt, mindenkit megkértünk, hogy fáradjanak oda, tehát ott volt a 

Kiallítás megnyitó, óriási sikerrel. Patócs Johanna énekelt. Pogácsát, pezsgôvel szolgáltunk fel. A 
Nagyteremben volt a Táncház éjjel 12-kor lett vége. 

Könyvbemutató is volt, Dr. Domaniczky Endre könyve, „Ausztrália magyar szemmel” címmel került 
bemutatásra , nagy sikere volt.

Sokan mondták, hogy nemcsak magyarok, hanem más nemzet fiai is ott voltak. Hogyan történt a közlés?
Betettem hírdetést több helyi újságba, ezert volt nagyobb számban másnemzetiségû is.
Hány fôre tehetô az önkéntes dolgos, emberek száma?



Körülbelül 140-en vettek részt a táncosokkal. A menû sokoldalú volt, nagyon gazdag. Mondhatni majdnem 
minden elfogyott. Erdôs Rozika és Svack Laci fantasztikus munkát végeztek, és a többi szorgos önkéntes is. 
Töltött káposzta 500 adag volt, hagyományos  kirántott csirke 1000 körül, túróscsusza, csikostokány, sertéssült, 
meggyleves, és a csodálatos babgulyás, kocsonya, isteni szilváslepény, még folytathatnám a sort, szerepelt a 
választékban.

Mennyi volt a bevétel és mire megy ez az összeg?
A visszajelzések a Hunrorofest után nagyon pozitívak. Sikeres a gazdasági része is, csak az  esszpresszó 

masinánk hozott 1800 dollárt kávéból. A bevétel mindig a Központ fenntartására megy, amely nagyon komoly 
összegeket tesz ki.

Jól kell, hogy gazdálkodjunk a pénzzel.
Kik voltak jelen a magyar és ausztrál felsôbb szervektôl?
Magyar vonalon, dr. Kálmán László vezetô konzul úr, Szekeres Gyôzô, Camberrából Szocials Attase, 

a Nagykövet úr képviseletében, valamint Sipos Ilona az Ausztráliai Magyar Szövetség elnöke, Horváth 
Németh Adrienn, Konzul.

Viktoriából a multikultúrális Miniszter egyik helyettese, a Knox-i önkormányzat polgármestere és 
még két képviselô  tisztelt meg bennünket.

Milyen elismerésbe részesülnek az önkéntes dolgozói a Hungarofest-nek?
Köszönô vacsora, ez a legkevesebb amit adhatunk. Nélkülük nem lenne síkeres a Hungarofest.
Mire ez a rövid beszélgetés megjelenik az interneten, addigra ez a vacsora régen lezajlott.
Marót Mártiban egy olyan vezetô egyéniséggel  találkozunk, aki fáradhatatlan úgy szellemileg, mind 

fizikailag és akinek szívügye a magyarság összetartása és a Magyar Központ fennállása. Köszönet 
Márti!
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